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Motion Jacqueline Maly (SD), Lisbeth Persson 
Ekström (SD) och Michael Hård af Segerstad (SD) - 
Etablera fler uteförskolor i kommunal regi 
STK-2024-1710 

Sammanfattning 
Jacqueline Maly (SD), Lisbeth Persson Ekström (SD) och Michael Hård af Segerstad 
(SD) har inkommit med en motion som föreslår kommunfullmäktige att uppdra åt 
förskolenämnden att i samråd med berörda nämnder utreda var fler uteförskolor i 
kommunal regi kan etableras. 
 
Förskolenämnden har yttrat sig i ärendet. Bedömningen är att uteavdelningar eller 
uteprofiler på befintliga förskolor, framförallt för de äldre barnen, är mer lämpligt än 
fler renodlade uteförskolor. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Jacqueline Maly (SD), Lisbeth Persson 
Ekström (SD) och Michael Hård af Segerstad (SD) om att utreda var fler 
uteförskolor i kommunal regi kan etableras. 

Beslutsunderlag 
• Motion Jacqueline Maly (SD), Lisbeth Persson Ekström (SD) och Michael Hård 

af Segerstad (SD) - Etablera fler uteförskolor i kommunal regi 

• Förskolenämnden beslut 250326 § 42 muntlig Reservation (SD) 

• Remissvar förskolenämnden 

• G-Tjänsteskrivelse - KSAU 250512 Motion om att etablera fler uteförskolor i 
kommunal regi 
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Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-12 
Kommunstyrelsen 2025-06-04 
Kommunfullmäktige 2025-06-18 

Beslutet skickas till 
Jacqueline Maly (SD) 
Lisbeth Persson Ekström (SD) 
Michael Hård af Segerstad (SD) 
Förskolenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Ärendet 
Jacqueleine Maly (SD), Lisbeth Persson Ekström (SD) och Michael Hård af Segerstad 
(SD) har inkommit med en motion som föreslår kommunfullmäktige att uppdra åt 
förskolenämnden att i samråd med berörda nämnder utreda var fler uteförskolor i 
kommunal regi kan etableras. Motionärerna föreslår också att berörda nämnder tar fram 
en långsiktig tidplan och handlingsplan för när uteförskolorna i kommunal regi kan 
komma i drift. 

Motionärerna redogör i motionen för förslaget. Förskolenämnden har yttrat sig i 
ärendet. Nämndens yttrande sammanfattas nedan och biläggs också i sin helhet ärendet. 

 
Sammanfattning av förskolenämndens yttrande 
Förskolenämnden anser att etablering av fler renodlade uteförskolor inte är den 
optimala lösningen. 

I Malmö finns en kommunal uteförskola (Stock och Sten) och flera förskolor som har 
uteavdelningar eller uteprofil. I motionen anges att efterfrågan på uteförskolor är stor. 
Förskolenämndens bedömning är att efterfrågan på uteförskolan Stock och Sten inte 
enbart kan härledas till att det är en uteförskola utan också i hög grad av att det är en 
centralt belägen förskola.  

Nämnden lyfter att hälsofördelarna med utevistelse är många för både barn och vuxna 
och det bör poängteras att utevistelse sker dagligen i förskolorna och är en del av att 
uppfylla läroplanen. Dessutom besöker förskolorna stadens parker som ett komplement 
till den egna gården och för att uppfylla läroplanen. 

Ur ett verksamhets- och barnperspektiv påpekar nämnden också att en renodlad 
uteförskola kräver mer bemanning för att uppnå tillsynsansvaret. Detta skapar mindre 
flexibilitet för verksamheten och ökar sårbarheten. Som ett exempel på hur 
utvecklingen av uteförskolor sett ut under senare tid lyfter förskolenämnden att 
Björkängens uteförskola vid årsskiftet slagits ihop med intilliggande Pilängens förskola. 
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Intresset från vårdnadshavare för den renodlade uteförskolan har minskat under åren. 
Nämnden bedömer att det är mer fördelaktigt att koppla en uteprofil eller uteavdelning 
till en befintlig förskola, vilket skapar mer flexibilitet. 

För att uppnå mer kvalitativ utevistelse för barnen inom verksamheten är bedömningen 
att det är väsentligt med satsningar på goda förutsättningar för utevistelse, såsom höjd 
kompetens inom utomhuspedagogik. 

Nämnden lyfter även att det ur ett barnperspektiv är svårt att motivera långvarig 
utevistelse för de yngsta barnen under framför allt vinterhalvåret. Det krävs mycket 
kläder och de yngre barnen har svårigheter att röra sig. Utevistelse i långa perioder är 
därför inte meningsfullt för dem, och kan begränsa utveckling av finmotorik.  

Uteavdelningar eller uteprofiler på befintliga förskolor och satsningar på mer 
utevistelse, framför allt för de äldre barnen, bedöms som mer lämpligt än fler 
uteförskolor. 

Vidare lyfter förskolenämnden att etablering av uteförskolor i Malmös befintliga parker 
är svårt att genomföra mot bakgrund av förutsättningar och intressen inom 
stadsplaneringen. För att etablera en förskola i någon av Malmös befintliga parker krävs 
detaljplaneändring. En uteförskola behöver exempelvis en lokal att vistas i vid dåligt 
väder som ska innehålla toaletter, personalutrymme och möjlighet att hantera 
matlagning.  

Slutligen nämner förskolenämnden att de nya förskolor som etableras i 
förskolenämdens regi har 30 kvm friyta per plats. Detta skapar stora gårdar med 
ändamålsenliga utemiljöer som främjar lek, rörelse och rekreation. Det finns goda 
förutsättningar att bedriva pedagogisk verksamhet på dessa gårdar och främja en 
meningsfull utevistelse. 

Förskolenämnden föreslår att motionen avslås. 

(SD) har lämnat muntlig reservation. 

Stadskontorets förslag 
Mot bakgrund av förskolenämndens yttrande är förslaget att avslå motionen. 

Ansvariga 
Susanna Jakobsson  Enhetschef 
Anna Westerling  Ekonomidirektör 
Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
Agnes Wemme  Nämndsekreterare 


	Motion Jacqueline Maly (SD), Lisbeth Persson Ekström (SD) och Michael Hård af Segerstad (SD) - Etablera fler uteförskolor i kommunal regi
	Sammanfattning
	Förslag till beslut
	Beslutsunderlag
	Beslutsplanering
	Beslutet skickas till
	Ärendet
	Sammanfattning av förskolenämndens yttrande
	Stadskontorets förslag

	Ansvariga


